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حواشـــی مدیریت زمان علی فتح الله زاده در ادوار مختلف در باشـــگاه 
ل همچنان نقل محافل رســـانه ای است. بر همین اساس هفته  اســـتقلا
گذشـــته برخی منابع خبری از بازداشـــت این چهره و آزادی وی به قید 
وثیقه خبر دادند. همین موضوع بهانه ای شـــد تا بعد از مدت ها با وی 
به گفت وگو نشســـته و در حین آن درباره وضعیت امروز این تیم و البته 
ل در زمان مدیریت وی  گفته های انتقال نکونام از اوساسونا به استقلا نا
کید می کند که هرگز  یم. درنهایت هم فتـــح الله زاده تا بـــه صحبـــت بپرداز
قربانزاده را نبخشیده و سرپل صراط یقه اش را خواهد گرفت. گفت وگوی 

ل را در ادامه می خوانید.  »فرهیختگان« با مدیرعامل سابق استقلا

ل آغاز کنیم، درخصوص شـــایعه آزادی  قبل از اینکه صحبت را درباره اســـتقلا
شما به قید وثیقه بحث را آغاز کنیم. 

از نحوه انتشـــار خبر می شـــد فهمید که این یک خبر کذب اســـت. متاسفانه 
ی  همان هایـــی که همیشـــه بی تقوایـــی می کنند، عامل انتشـــار چنین اخبار
هســـتند. در هـــر صـــورت ایـــن موضوع همان تهمتی بود که ســـه مـــاه پیش در 
ی و بی اخلاقی در صداوسیما به بنده وارد شد. بعدها که دیدند  عین ناباور
خبری نشـــد، در راســـتای تخریب بنده دوباره به صورت هدفمند و تبلیغاتی 
و با بی اخلاقی، اقداماتی را علیه بنده آغاز کردند. همان شـــب اول در برنامه 
تلویزیونـــی صراحتـــا گفتیـــم کـــه هم شـــما شـــکایت کنیـــد و هم ما شـــکایت 
می کنیـــم. حـــالا هـــم همین اتفاق افتاده و در حال طی کردن روند قانونی خود 
اســـت. ان شـــاءالله در مواقع لزوم نیز از نتیجه این ماجرا اطلاع رســـانی لازم به 

عمل خواهد آمد. 

پس چطور این خبر دوباره منتشر شد؟
واقعا نمی دانم چه اتفاقی افتاد که این خبر به نادرستی دوباره برجسته شد، 
که همان شب به تلویزیون  درحالی که است که کاملا کذب محض بود؛ چرا
رفتم و در برنامه ای زنده حاضر شدم. امیدوارم ما که قلم در دست مان است 
یم، آزاده باشیم. به هر حال این  گر دین ندار ع( حداقل ا به قول امام حسین)
قلم شرافت دارد و آن را همین طور مفت و مجانی برای دلخوشی یک عده آدم 
گر نعوذبالله خدا  مریض نچرخانیم. باید سعی کنیم خدا را در نظر بگیریم و ا
یم، وجدان داشته باشیم. بعضا می بینیم که خارجی هایی که  را هم قبول ندار
دین ندارند، هیچ وقت کار غیراخلاقی از آنها نمی بینیم چون وجدان دارند. 

درباره ماهیت این پولی که می گویند اضافه برداشته اید صحبت می کنید؟
یکنانی مانند ساموئل  10 سال پیش به ما پولی را قرض دادند که با آن پول باز
و امثال این ستاره ها را گرفتیم و تیمی را بستیم که پر از ستاره بود و درنهایت 
هم قهرمان ایران شد. بعد از 10 سال در جهت تسویه حساب با افرادی که آن 

زمان به ما پول دادند برآمدیم؛ آیا گناه کردیم؟ ما در آن شرایط جواد لالیگایی 
را گرفتیـــم. ایـــن رقم ها اصلا رقمی نیســـتند. نه اینکه بگویم این ارقام و اعداد 
پیگیری نشود، بلکه این رقم ها رقمی نیست که به  خاطرش با آبروی کسی بازی 
ی  شـــود. دوهزار میلیارد این ور و آن ور می شـــود نام متهم را با حروف اختصار
می آورند اما به خاطر پنج میلیارد تومان آشکارا با آبروی یک انسان در تلویزیون 

ی می کنند که آخرش چه بشود؟ باز

ل همیشـــه به عنوان یک پاســـی یاد  از جواد نکونام تا قبل از پیوســـتن به اســـتقلا
، در شـــرایطی پیراهن آبی به تن این  می شـــد، این در حالی اســـت که با جذب او
یکن رفت که یادمان می آید پرسپولیســـی ها نیز رقابت ســـفت و سختی برای  باز

ل داشتند.  جذب وی با استقلا
یانیان آن زمان خیلی دست و بالش از لحاظ مالی  واقعیت این است که رو
بـــاز بـــود و هر کســـی را کـــه اراده می کردند، جذب می کردند. اما در اســـتقلال 
همیشـــه کار به این شـــکل بوده که کســـی به ما کمک نکرده و ما همیشـــه باید 
یم. نه دولت ها به اســـتقلال پولی داده اند و نه  یم و پول دربیاور خودمان بدو
یم که به مـــا کمک کنند و نه  هـــوادار متمـــول آنچنانـــی در خارج از کشـــور دار

یم که همیشه از آنجا پول برسد. ما مثل همین  منابع پایدار دیگری دار
، آن سال ها هم پول نداشتیم و باید یک تنه  سال های اخیر

مسئولیت بار تامین مالی را به عهده می گرفتم. آن زمان ها 
هم در بین هیات مدیره مرســـوم نبود در این راســـتا به 
مدیرعامـــل کمـــک کننـــد و مدیرعامـــل بایـــد تنهایی 
بـــرای درآمدزایـــی آســـتین بالا می زد. ما در آن شـــرایط 

یکنانی مانند نکونام را جذب کردیم. کسانی که  باز
ی را  تهمـــت زدند می دانند کمپ حجاز

یک تنه درست کردم و زمین آن را از 
گـــر این کار  زمین شـــهری گرفتم. ا
بـــه همیـــن راحتی بود، چرا قبل و 

بعد از من هیچ مدیر دیگری از این دســـتاوردها نداشـــته اســـت؟ فقط من و 
کفاشـــیان زمین شـــهری گرفتیم که من کمپ اســـتقلال را ساختم و کفاشیان 
هـــم مجموعـــه آفتاب انقـــلاب را ایجاد کرد. بیشـــتر از دوهـــزار میلیارد تومان 
امروز قیمت کمپ هست و اینها را نمی بینند و به خاطر پنج میلیارد تومان 

ی می کنند.  ی آدم ها باز با آبرو

چطور در آن زمان در این مورد به پرسپولیسی ها امکاناتی نرسید؟
خدا رحمت کند آقای خطیب را. در آن زمان به هر دو تیم زمین شهری دادند 
اما شاید مدیران آن زمان پرسپولیس این دردسرها را می دیدند و به دنبالش 
ی به همین ســـادگی ســـاخته نشـــد. بیشتر از هزار  نرفتند. کمپ ناصر حجاز
ی گرفته که مجوزها را صادر  ی گذاشـــتم. از شـــهردار ســـاعت برایش زمان کار
کرد تا سایر نهادهای مرتبط دیگر که شاید بالغ بر 500 بار به آنها مراجعه کردم. 
ساختن یک خانه 400 متری چهار طبقه ببینید چقدر دردسر دارد، بعد من 

باید سه چهار هکتار زمین را آباد می کردم. 

ل  بـــا توجـــه به اظهارات شـــما به نظر می رســـد درباره انتقال نکونام به اســـتقلا
یادی وجود دارد.  گفته های ز همچنان نا

یانیان که با جیب  کره به باشـــگاه آمد، به جز رو زمانی که نکونام برای مذا
پرپول کمین کرده بود تا او را به خدمت بگیرد، ایجنت او هم پرسپولیسی 
بـــود و بی علاقـــه نبـــود تا کاپیتان تیم ملی را از لالیـــگا به این تیم ببرد. 
همچنین یک باشگاه قطری هم او را با شش میلیارد می خواست. آن 
یکن ایرانی دو میلیارد قیمتش  زمان شاید گران ترین و بزرگ ترین باز
بـــود. جـــواد به همه اینها پشـــت کرد و به اســـتقلال آمد. من تنها 
قهرمـــان ایـــن انتقال نبودم بلکـــه خود نکونام از 
من قهرمان تر بود چون همه آن پیشنهادهای 
وسوســـه کننده را نادیـــده گرفـــت و پیراهن 

پرافتخار استقلال را بر تن کرد. 

درباره چنددستگی اخیر در استقلال و آرامشی که هدف قرار گرفته شده تا دوباره 
ید؟ شاهد اتفاقات تلخ قبلی در این تیم باشیم، چه صحبتی دار

در ایـن خصـوص عـده ای هـم هسـتند کـه آدرس اشـتباه بـه هـوادار می دهنـد. 
کرده انـد. ایـن در حالـی  در ایـن مـورد شـنیدم برخـی را هـم منتسـب بـه مـن 
کسـی آدم مـن باشـد هیچ وقـت ایـن حـرف را جایـی مطـرح  گـر  کـه ا اسـت 
ی طرفش را می فروشد؟!  نمی کند که از من خط می گیرد. مگر کسی این طور
کسـی  کـه همـه می داننـد چـه  کسـی خـط می گیرنـد  پـس بدانیـد ایـن افـراد از 
هسـت کـه ایـن خط هـا را می دهـد. همـه مـن را می شناسـند. اهـل ایـن مسـائل 
کنـد.  کـه بـه جـای مـن حـرف بزنـد یـا دعـوا  کسـی خـط بدهـم  کـه بـه  نیسـتم 
ی بود  گـر مـن می خواسـتم بمانـم شـرایط طـور برخـی مدیـران بایـد بفهمنـد کـه ا
کـه می شـد ادامـه بدهـم چـون مـن را کـه بیـرون نکردنـد، درحالی کـه بـرای رفتـن 
گـر می خواسـتم خـودم می ماندم.  نـه یـک بـار بلکـه دو بـار اسـتعفا دادم. پـس ا
کار هـا نبـودم و نیسـتم و در منـش و شـخصیت مـن  به شـخصه دنبـال ایـن 

چنیـن کارهایـی جایـی نـدارد. 

ل و هوادار برسیم. این دیدار را دیدید؟ چطور بود؟ به بازی استقلا
ی و کامبکی که استقلال زد خیلی لذت بردم.  ی را دیدم و از این پیروز بله باز
ی از لیگ برتر دیدم که  بچه هـــا فوق العـــاده بودنـــد. در این چند روز چند بـــاز
گر اتفاقات این دیدارها شانســـی نباشـــد نشان می دهد که فوتبال ما حداقل  ا
از لحـــاظ باشـــگاهی دارد یـــک تکان هایی می خورد. این در حالی اســـت که 
چنـــدی پیـــش به صورت کلی به فوتبال کشـــورمان اشـــاره کرده بـــودم که دارد 
ی اخیـــر از جمله دیدار اســـتقلال و هوادار  بـــه قهقـــرا مـــی رود امـــا این چند باز
فوق العاده زیبا و ســـطح بالا و با ســـرعت مناســـب بودند. البته در بخش ملی 
یم و هنوز ســـرعت لازم را به نســـبت تیم های  هنوز ضعف ها و اشـــکالاتی دار
یم و کند هستیم. امیدوارم قلعه نویی این مشکلات را ببیند  شـــرق آســـیا ندار

و آنها را حل وفصل کند. 

آخرین سوال؛ قربانزاده را بخشیده اید؟
، حتمـــا آن دنیـــا ســـر پل صـــراط یقـــه اش را می گیـــرم. هرجایـــی ممکن  خیـــر
گر او به این نتیجه رسیده بود باید من و اعضای  اســـت اشـــتباهاتی بشـــود و ا
هیات مدیره را صدا می کرد و در جلســـه ای این صحبت ها را مطرح می کرد، 
نه اینکه جلوی 80 میلیون نفر تهمت بزند. این یک کار بی اخلاقی بود. بارها 
به او تذکر دادم که آنهایی که دارند به شما خط می دهند خودشان متخلف 
هستند و برای اینکه از آنها شکایت نکنید به شما اطلاعات غلط می دهند و 
ی من که دهه ها  ی با آبرو این موارد را تصحیح کنید. اما ایشان در عین ناباور
ی من مطرح نبود بلکه  ی کرد. البته فقط آبرو برای این تیم زحمت کشیدم، باز
ی اســـتقلال را برد. 10 قهرمانی با اســـتقلال آوردم و  او اظهارات و رفتارش آبرو
کمپ را ساختم و تیم را به رده 55 دنیا رساندم  که هنوز تیمی در ایران به این 
رده نرسیده است. استقلال را نایب قهرمان آسیا کردم اما کسی اینها را ندید 
و بـــه ناحـــق بـــه ما تهمت زدنـــد. واقعا از حقم نمی گذرم مگـــر اینکه او بیاید و 

عذرخواهی کند و حلالیت از من بخواهد. 

ســـومین هفتـــه از رقابت هـــای لیگ قهرمانان آســـیا امروز برگزار می شـــود و دو 
نماینده ایران یعنی تیم های سپاهان و نساجی مقابل حریفان خود صف آرایی 
می کنند. این هفته از رقابت ها در  حالی برگزار می شـــود که تیم ســـپاهان تنها 
ی  با یک امتیاز در رده ســـوم جدول گروه C قرارداد و تیم نســـاجی که ۳ امتیاز
اســـت رتبه ســـوم را در گروه D به خود اختصاص داده اســـت. عملکرد دو تیم 
طی هفته هایی که گذشت چندان راضی کننده نبود؛ هرچند برای سپاهان 
ی از ســـایر تیم ها عقب تر اســـت اما  شـــرایط خوب پیش نرفت و هنوز یک باز
همین حالا هم می توان اعتراف کرد حرکت نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان 
امیدوار کننده نیســـت از این رو در آســـتانه هفته ســـوم به بررسی عملکرد این 

دو تیم پرداختیم. 

  برای اثبات توانمندی ها
بازی هفته دوم تیم سپاهان در لیگ قهرمانان آسیا لغو شد و هنوز هم وضعیت 
مشخصی ندارد. اخبار ضد و نقیض درخصوص بازی سپاهان و الاتحاد بعضا 
ناراحت کننده است؛ چراکه می تواند درنهایت به ضرر نماینده کشورمان تمام 
گهان درخصوص احتمال  شود. یک بار صحبت از لغو کامل بازی است و نا
برگـــزاری بازی در شـــهری بی طـــرف صحبت می کنند. موضع کنفدراســـیون 
فوتبال آســـیا در این خصوص هنوز مشـــخص نشده است. حتی مهدی تاج، 
رئیس فدراسیون فوتبال هم اخبار متفاوتی در این باره ارائه می دهد. باید منتظر 
بمانیم تا درنهایت کمیته انضباطی این نهاد بین المللی آسیایی، درخصوص 
اتفاقاتی که بین دو تیم در ورزشگاه نقش جهان رخ داد، تصمیم بگیرد. همین 
هم باعث شده تا تیم سپاهان تنها با اولین امتیاز خود آن هم در بازی مقابل 
نماینده عراق در جایگاه سوم قرار بگیرد. نکته قابل توجه اما آنجایی است که 
آلمالیق هم وضعیتی بهتر از سپاهان ندارد آنها با پذیرفتن دو شکست پی در پی 
بدون امتیاز در انتهای جدول رده بندی گروه C هستند. این در حالی است که 
طبق آمار اغلب مواقعی که سپاهان مقابل حریفان ازبک قرار گرفته، برنده بوده 
است. به این ترتیب این امید می رود که سپاهان بتواند با پشت سر گذاشتن 
این حریف آسان، اولین سه امتیاز خود را در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 
 ، کسب کند. سپاهان برای این بازی هر چند مهره هایی چون شهریار مغانلو
کی  رضا شـــکاری و امید نورافکن را در اختیار ندارد اما باز هم حریف ترســـنا
گردان مورایس که لیگ برتر را بدون شکست پشت سر  به حســـاب می آید. شـــا
گذاشتند در آسیا نیز جزء قدرتمندترین ها به حساب می آیند و احتمال اینکه 

یاد است.  دست پر از ازبکستان به اصفهان برگردند بسیار ز
گر از چالش هایی که برای تیم سپاهان درخصوص بازی با الاتحاد پیش   ا
کتور بگیریم، اتفاق جدید، حواشـــی مربوط به ســـرمربی آنهاست؛  آمد فا

هرچند مدیران و مســـئولان باشـــگاه ســـپاهان تلاش کردند حواشی مربوط به 
احتمال جدایی مورایس را بی اهمیت جلوه دهند اما واقعیت این است که 
ی با این تیم به شدت  اظهارات ســـرمربی ســـپاهان درخصوص ادامه همکار
مهم و جدی به نظر می رسد. نکته اینجاست که عملکرد غیرحرفه ای مسئولان 
فوتبال ایران این مربی را دل زده کرده و دوست دارد برای ادامه فعالیت خود 
ی ســـپاهان مقابل آلمالیق، بدون شـــک  پا برگردد. از این رو باز بـــه فوتبـــال ارو
تحت تاثیر مصاحبه اخیر ســـرمربی تیم شـــان قرار گرفته اســـت؛ هرچند این 
ک نیست که بتواند به مشکلی برای تیم سپاهان تبدیل  حریف آنقدر خطرنا
ی مقابل تیمی رده دوازدهمی به برتری  شـــود. آنها در لیگ خود در آخرین باز

رسیدند و فعلا در جایگاه پنجم لیگ ازبکستان قرار دارند. 
ی هوایی  عراق اســـت که در این گروه پیشـــتاز بوده و با 4  در حال حاضر نیرو

ی مقابل این  امتیاز صدر نشین است. از این رو تیم سپاهان در صورت پیروز
ی دو حریف دیگر  حریف ازبکســـتانی می تواند به صدر جدول برســـد. تســـاو
ی  ی باز که در صورت برگزار می تواند بهترین نتیجه برای ســـپاهان باشـــد؛ چرا
ی، صعود حتمی اســـت. از  ی ســـپاهان در آن باز لغو شـــده با الاتحاد و پیروز
ی های بعدی باشـــند تا  ی در باز این رو ســـپاهانی ها باید فقط به فکر پیروز

گر باقی نماند.  ی هفته دوم دیگر جای هیچ اما و ا ی باز در صورت برگزار

  برای تحمل انتقادها
ی در هفته اول لیگ قهرمانان آســـیا  شـــرایط برای تیم نســـاجی به دلیل پیروز
خـــوب پیـــش مـــی رود؛ هرچند آنهـــا در هفتـــه دوم مقابل الهلال شکســـت را 
پذیرفتند اما جایگاه شان در جدول رده بندی چندان بد نیست. نساجی در 

حالی با ۳ امتیاز در جایگاه ســـوم گروه D قرار گرفته اســـت که دو تیم الهلال 
و نوبهـــار بـــه ترتیـــب با 4 امتیاز در جایـــگاه اول و دوم قرار دارند. از این رو این 
تک امتیاز فاصله نمی توانند مانعی برای نســـاجی باشـــد. به این ترتیب آنها 
نه تنها با شکست نوبهار می توانند از آنها سبقت گرفته و خود را بالاتر از این 
تیم در جایگاه دوم قرار دهند، بلکه حتی ممکن اســـت در صورت شکســـت 

الهلال، صدر نشین گروه خود نیز شوند. 
گردان  در لیگ برتر اما شـــرایط برای نســـاجی اصلا خوب پیش نمی رود. شـــا
ی در  مهدی رحمتی در بدترین شـــرایط ممکن قرار دارند . نســـاجی 5 امتیاز
ی اخیر  جایـــگاه دوازدهـــم قـــرار دارد و بـــه همین دلیل مهدی رحمتـــی در باز
مقابل آلومینیوم از ســـوی ســـکوها به شدت مورد انتقاد واقع شد. شرایط برای 
تیم نســـاجی در لیگ برتر تا حدی بحرانی اســـت که آنها با انتقادهای شدید 
یادی از  کتیکی روبه رو هستند و کنفرانس اخیر سرمربی این تیم با حجم ز تا
ی اخیر خود مقابل  سوالات انتقادی همراه بود. در عوض تیم نوبهار که در باز
بوکسرو رده سیزدهمی ۳ بر صفر پیروز شده در جدول رده بندی پس از گذشت 
ی اســـت و در جایگاه دوم قرار گرفته اســـت. اسکندروف و  1۲ هفته 40 امتیاز
یکن گلزن تیم نوبهار هستند که نه تنها در لیگ قهرمانان  یاخشیبایف دو باز
که در لیگ برتر این کشـــور نیز گلزن ظاهر شـــدند البته بهترین گلزن این تیم 
ازبکستانی آستن اورانوو است که هرچند در لیگ این کشور عملکرد خوبی 
کنون 8 گل به ثمر رسانده است اما هنوز در لیگ قهرمانان شاهد  داشته و تا
یکن نبودیم. به این ترتیب نوبهار شرایطی بهتر نسبت به نساجی  گلزنی این باز

دارد و این می تواند از نظر روحی به نفع آنها باشد. 
برای نســـاجی تنها نتایج نیســـت که مشکل ساز شده، بلکه آنها اخیرا یکی از 
اعضـــای کادر فنـــی خود را از دســـت داده اند. حجم انتقادات اخیر هواداران 
باعث شد وحید فاضلی که پیش از این هم زمزمه هایی از جدایی او شنیده 
می شـــد قراردادش را با باشـــگاه نساجی فسخ کند. از تیم مس کرمان 
به عنـــوان مقصـــد بعدی این مربی نام برده می شـــود. چندی پیش 
ی به عنوان معاون ورزشی  نیز علی دهقانی که خردادماه ســـال جار
باشگاه نساجی انتخاب شده بود، از سمت خود استعفا کرد؛ هر چند دلیل 
اســـتعفای او نیز مشـــخص نشد اما از شـــرایط موجود این طور به نظر می رسد 
که برخی اختلافات داخلی در این تیم وجود دارد. طبیعی  است وقتی تیمی 
نتیجه نگیرد این چالش ها به وجود آمده و کنترل شرایط سخت خواهد شد. 
، مدیرعامل باشگاه نساجی اخیرا در حمایت از مهدی  البته صادق درودگر
ی با این مربی را با وجود انتقاد ســـکو ها اعلام کرد. به  رحمتـــی ادامـــه همـــکار
کامی همچنان با این  ایـــن ترتیـــب به نظر می رســـد آنها قصد دارند با وجـــود نا
گر جایگاه تیم نســـاجی در لیگ  مربی به کارشـــان ادامه دهند. بدون شـــک ا
قهرمانان آسیا نیز به خطر بیفتد درودگر با این صراحت از او حمایت نخواهد 
کـــرد. تجربه نشـــان می دهد هرگاه این مدیرعامـــل حمایت خود را اعلام کرده 
اتفاقاتـــی متفاوت رخ داده اســـت . از این رو ایـــن حمایت مقطعی فقط برای 
حفظ آرامش نساجی و به معنی استحکام جایگاه مهدی رحمتی نخواهد بود. 

علی فتح الله زاده در گفت وگو با »فرهیختگان«: نه دولت ها به استقلال کمک می کنند نه هوادار متمول داریم

رویانیان با جیب پرپول دنبال نکونام بود اما نرفت
 یقه قربانزاده را سر پل صراط می گیرم! مگر اینکه حلالیت بخواهد          با پول قرضی که با آن آبرویم را بردند، نکونام را خریدیم

 در پیوستن جواد به استقلال، او از من قهرمان تر است!                                    قربانزاده آبروی استقلال را برد نه آبروی من

بررسی شرایط 2 نماینده ایران در لیگ قهرمانان آسیا 

سپاهان نخستین 3  امتیاز  را می خواهد، نساجی فرار از بحران
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